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SZCZERZE I KONKRETNIE 
ROZMAWIALIŚMY 
Z MARSZAŁKIEM 
WOJEWÓDZTWA ŚLĄSKIEGO 
WOJCIECHEM SAŁUGĄ 
NA TEMAT ŚRODKÓW 
UNIJNYCH, KTÓRE TRAFIŁY 

DO JAWORZNA. OKAZUJE SIĘ, 
ŻE OD 2014 ROKU JEDNOSTKI 
SAMORZĄDOWE JAWORZNA 
OTRZYMAŁY 82 MLN ZŁOTYCH 
ZE ŚRODKÓW UNIJNYCH, 
KTÓRYMI ZARZĄDZA 
URZĄD MARSZAŁKOWSKI. 
Z PIENIĘDZY EUROPEJSKICH 
DYSPONOWANYCH PRZEZ 
SAŁUGĘ MAMY MIĘDZY 
INNYMI NOWOCZESNE 
ELEKTRYCZNE AUTOBUSY 

I PIERWSZY OD LAT 
ŻŁOBEK SAMORZĄDOWY. 
MARSZAŁEK  ZAPOWIADA, 
ŻE PRIORYTETEM DLA NIEGO 
W NAJBLIŻSZYCH LATACH 
BĘDZIE WYBUDOWANIE 
DTŚ WSCHÓD, CZYLI DROGI, 
KTÓRA BEZ KORKÓW 
POZWOLI NAM PRZEJECHAĆ 
W STRONĘ KATOWIC.

ZA MIESIĄC I KILKA DNI WYBORY 
SAMORZĄDOWE. W PRZYSZŁYM 

TYGODNIU POZNAMY 
KANDYDATÓW NA RADNYCH 

MIEJSKICH I WOJEWÓDZKICH, POD 
KONIEC MAJA PRZEDSTAWIONO 

GŁÓWNYCH PRETENDENTÓW 
DO PREZYDENCKIEGO FOTELA. 

W JAWORZNIE CZEKA NAS 
PASJONUJĄCA RYWALIZACJA 

O NAJWAŻNIEJSZE STANOWISKO, 
ALE RÓWNIEŻ KILKA WOJENEK 

MIĘDZY RADNYMI, GŁÓWNIE 
NA TYCH SAMYCH LISTACH.

JEDNO JEST JUŻ PRAWIE PEWNE. 
PRZYSZŁY PREZYDENT JAWORZNA 

BĘDZIE MIAŁ NA IMIĘ PAWEŁ, 
MIESZKAŃCY MUSZĄ JESZCZE 

ZDECYDOWAĆ,
CZY BAŃKOWSKI CZY SILBERT. 

ZA MIESIĄC NOWY 
PREZYDENT I RADNI

str. 3



2 Z MIASTA

NIEFORMALNY KOMITET, 
KTÓREGO CELEM MA BYĆ 
WYEGZEKWOWANIE 
OD WŁADZ MIASTA 
WYPRACOWANIA 
KONCEPCJI PRZYWRÓCENIA 
DWORCA W SZCZAKOWEJ 
DO ŻYCIA, CAŁY CZAS 
ZBIERA PODPISY POD 
STOSOWNĄ PETYCJĄ.

szłym tygodniu, powoli się rozkrę-
ca. Do tej pory udało nam się zebrać
kilkaset podpisów. Na sesji pod ko-
niec września chcielibyśmy przed-
stawić panu prezydentowi wnioski 
mieszkańców – mówi Jerzy Nieuży-
ła, radny RM w Jaworznie.

Przypomnijmy, że od 10 lat budy-
nek niszczeje, a wszelkie próby i de-
klaracje jaworznickiej władzy ma-
jące doprowadzić do przywrócenia
świetności tego miejsca okazały się
nieskuteczne.

TRWA ZBIERANIE PODPISÓW 
W SPRAWIE DWORCA

Komitet wytrwale zbiera podpisy pod petycją

Jerzy Nieużyłą, radny RM oraz 
inicjator akcji ratowania dworca

Grupa osób postanowiła zbierać 
podpisy mieszkańców, aby uświado-
mić władze Jaworzna o konieczności 
wypracowania nowego rozwiązania.

Na ostatnim posiedzeniu Rady 
Miejskiej padły pewne sugestie 
ze strony prezydenta miasta, że war-
to stworzyć zespół, którego zada-
niem będzie opracowanie propo-
zycji zmiany prawa pozwalających
na przejęcie na własność samorzą-
dów czy Skarbu Państwa nierucho-
mości, które nie mają uregulowane-
go stanu prawnego.

A dokładnie taki problem ma ja-
worznicki dworzec – księga wieczy-
sta budynku zaginęła dawno temu 
we Lwowie.

Budynek bezsprzecznie ma spory 
potencjał, a może mieć jeszcze więk-
szy – kończy się przecież remont li-
nii kolejowej E30, dzięki czemu Ja-
worzno Szczakowa znów zapełni 
się podróżnymi.

MG/NU

PROKURATURA CHCE PRZEDŁUŻYĆ ŚLEDZTWO W SPRA-
WIE PRZEKROCZENIA UPRAWNIEŃ I NIEDOPEŁNIENIA 
OBOWIĄZKÓW PRZEZ URZĘDNIKÓW BIURA PROMOCJI 
I INFORMACJI UM W JAWORZNIE.
W PROKURATURZE OKRĘGOWEJ W KATOWICACH NADAL 
PROWADZONE JEST ŚLEDZTWO DOTYCZĄCE WYDATKÓW 
NA PROMOCJĘ JAWORZNICKIEGO URZĘDU. ŚLEDZTWO 
PROWADZONE JEST W SPRAWIE, TO ZNACZY, ŻE DOTĄD 
NIKOMU NIE PRZEDSTAWIONO ZARZUTÓW. PROKURATOR 
GROMADZI DOWODY, KTÓRE SĄ NIEZBĘDNE DO OCENY 
SPRAWY.
– W OSTATNIM CZASIE WYSTĄPILIŚMY Z WNIOSKIEM 
DO PROKURATURY REGIONALNEJ W KATOWICACH O PRZE-
DŁUŻENIE OKRESU TRWANIA ŚLEDZTWA W TEJ SPRAWIE 
NA DALSZY CZAS – INFORMUJE MARTA ZAWADA-DYBEK, 
RZECZNIK PRASOWY PROKURATURY OKRĘGOWEJ 
W KATOWICACH.        FM

PROKURATURA 
PRZYGLĄDA SIĘ 
WYDATKOM UM 
NA PROMOCJĘ

Zanosi się, że w wyborach prezy-
denckich czeka nas tylko jedna tura,
bo będziemy mieli tylko dwóch kan-
dydatów. Paweł Bańkowski startuje 
pod szyldem Koalicji Obywatelskiej, 
ale poparcie dla niego deklaruje cała
demokratyczna opozycja, czyli inne
ugrupowania antysilbertowskie, 
w tym między innymi SLD. Jego ry-
walem będzie, popierany przez PiS
i startujący ze swojego ugrupowania
lokalnego, Paweł Silbert.

W przyszłym tygodniu pozna-
my również kandydatów na rad-
nych. W październiku będziemy 
wybierać najprawdopodobniej
między osobami z czterech list:
Koalicja Obywatelska, PiS, Ja-
worzno Moje Miasto i SLD.

Wielką tajemnicą jaworznic-
kich wyborów jest nadal KWW
Bógdał. Taki lokalny komitet
wyborczy został zarejestrowany, 
na Facebooku pojawiły się in-
formacje, że szuka on kandyda-
tów na radnych. Czy zarejestru-
je listy i czy będzie miał swojego
kandydata na prezydenta, okaże 
się po niedzieli.

Zacięta rywalizacja czeka nas 
w wyborach do sejmiku wojewódz-
kiego. Na czele listy Koalicji Obywa-
telskiej stanie jaworznianin i obecny 
marszałek województwa Wojciech
Saługa. Były poseł i senator oraz 
wiceprezydent Jaworzna cieszy się 
w mieście, ale i pozostałych miej-
scowościach okręgu wyborczego 
dużą popularnością, więc mandat 
ma raczej pewny. Natomiast na cze-
le listy PiS stanie obecna radna wo-
jewódzka i znacznie mniej popu-
larna w Jaworznie – Maria Materla.
Kandydatem będzie też nielubiany 
we współrządzonym przez PiS ja-
worznickim magistracie Marcin Ko-
zik, reprezentujący Solidarną Polskę, 
czyli… koalicjanta ugrupowania Ja-
rosława Kaczyńskiego. Ponieważ 
za wybory w okręgu sosnowiec-
kim w imieniu prawicy odpowia-
da jaworznicki poseł Dariusz Sta-
rzycki i pewnie miał on duży wpływ
na kształt list okręgowych, to – we-
dług naszych informacji – na dzie-
więcioosobowej liście PiS umieścił
on jeszcze szefa Urzędu Pracy w Ja-
worznie Łukasza Curyło. Zapewne 

plan jest taki: Materla, jako jedynka
na liście, bierze mandat, a panowie, 
choć zbiorą liczne głosy zwolenni-
ków prawicy, to polegną w bratobój-
czym boju. Kozik, bo nie jest lubia-
ny przez obecne władze, a Curyło,
bo stanowi zagrożenie dla Starzyc-
kiego w jaworznickich strukturach 
PiS, gdzie cieszy się coraz większą
popularnością.

Misterny plan może być jednak 
gwoździem do politycznej trumny 
Starzyckiego. Ponieważ odpowiada 
on za wyniki wyborów w całym Za-
głębiu i Jaworznie, będzie rozliczany 
za kompleksowe wyniki przez preze-
sa Kaczyńskiego. Jeśli nie przybędzie
w okolicy pisowskich prezydentów, 
burmistrzów, wójtów i radnych, za-
czną się rozliczenia. Wtedy koleżan-
ki i koledzy partyjni wypomną mu 
zapewne, że na liście PiS do sejmi-
ku znalazło się aż troje jaworznian
na dziewięciu kandydatów, choć 
okręg jest bardzo duży, a on rozgry-
wał – kosztem regionu – jaworznic-
kie wojenki. Kara może być sroga, 
bo za rok wybory do Sejmu.

 (FM)

ZA MIESIĄC NOWY PREZYDENT I RADNI
dokończenie ze str. 1
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JAWORZNO JEST DLA MNIE 
NAJWAŻNIEJSZE

Wojciech Saługa umie porozmawiać z seniorami

Saługa jest dumny z programów społecznych, w tym „Śląskie dla kobiety”

ROZMOWA 
Z MARSZAŁKIEM 
WOJEWÓDZTWA 
ŚLĄSKIEGO 
WOJCIECHEM 
SAŁUGĄ.

– KILKA DNI TEMU PODSUMOWAŁ PAN 
REALIZACJĘ W NASZYM WOJEWÓDZTWIE 
PROGRAMÓW UNIJNYCH URZĘDU 
MARSZAŁKOWSKIEGO. KONKRETNIE: ILE 
NA TYM SKORZYSTAŁO JAWORZNO?

– Ze środków europejskich w tej
kadencji wsparliśmy 15 projektów 
z Jaworzna realizowanych przez
podmioty publiczne. Dofi nansowanie
przekroczyło 82 mln zł. Tylko
w latach 2017 – 2018 podpisaliśmy 
aż 11 umów. To nie jedyna pula
środków unijnych, które pojawiły 
się w Jaworznie. Po pieniądze
europejskie sięgały z powodzeniem
również podmioty prywatne.

– A LOKALNY SAMORZĄD NARZEKA, 
ŻE Z WOJEWÓDZTWEM NIE DA SIĘ 
WSPÓŁPRACOWAĆ...

– Od niepotrzebnych emocji wolę 
rozmowę o faktach, one mają 
największą siłę. Korzystającymi
ze środków unijnych z Urzędu
Marszałkowskiego były zarówno
urząd miejski, powiatowy urząd
pracy, jak i spółki miejskie.

PRZYPOMNĘ, ŻE TYLKO 
JAWORZNICKI PKM 
WSPARLIŚMY KWOTĄ 
PONAD 41 MLN ZŁ, 
KTÓRE ZOSTAŁY 
PRZEZNACZONE 
NA ZAKUP 
NOWOCZESNYCH 
AUTOBUSÓW 
ELEKTRYCZNYCH 
I CAŁEJ POTRZEBNEJ 
DO ICH OBSŁUGI 
INFRASTRUKTURY.

– DALEJ ROZMAWIAJMY O KONKRETACH. 
NA CO JESZCZE JAWORZNO DOSTAŁO 
ŚRODKI? 

– Podpisaliśmy umowy 
na termomodernizację hali
widowiskowo-sportowej oraz
szkół i przedszkoli, na zwiększenie
możliwości kształcenia zawodowego
w mieście, na wsparcie dla osób
zamierzających rozpocząć działalność 
gospodarczą, na poprawę jakości 
edukacji w przedszkolach. Znalazły 
się też środki na pierwszy od wielu lat
żłobek miejski i dwa prywatne.

Z URZĘDU 
MARSZAŁKOWSKIEGO 
POCHODZIŁ 
PRAKTYCZNIE 
CAŁY BUDŻET 
PRZEZNACZONY 
NA URUCHOMIENIE 
ŻŁOBKA 
SAMORZĄDOWEGO. 
GDYBY NIE TE 
PIENIĄDZE, OBAWIAM 
SIĘ, ŻE PLACÓWKA 
MOGŁA NIE POWSTAĆ.

– CZĘSTO JEDNAK ZE STRONY 
URZĘDNIKÓW MIE JSKICH SŁYCHAĆ, 
ŻE MARSZAŁEK JEST T YLKO TAKIM 

NOTARIUSZEM I JAK WNIOSEK 
JEST DOBRZE PRZYGOTOWANY, 
TO PIENIĄDZE UNIJNE MUSI DAĆ…

który przecież nie wydaje swoich,
a nasze pochodzące z podatków 
pieniądze? Jako marszałek 
odpowiadam za opracowanie 
strategii, a następnie skuteczne
i zgodne z prawem wydawania
środków unijnych. Przypomnę, 
że tak korzystny dla Polski i naszego
regionu budżet UE na lata 2014-2020
i pokaźna pula dla Śląskiego zostały 
wynegocjowane przez rząd Platformy 
Obywatelskiej. Oczywiście korzystają 
z tego wszyscy. Nie dzielimy 

na swoich i obcych…
Potwierdzam jednak, że każdy 
wniosek musi być dobrze
przygotowany. Niestety, w ostatnich
latach nie zawsze się to udawało
jaworznickim urzędnikom. 
Najlepszym przykładem jest
niekompletna dokumentacja
dotycząca budowy DTŚ Wschód.
Zabrakło zapału, racjonalnego
planowania kalendarza
przygotowań i skończyło się
klapą. Czasem warto przyznać się
do błędu i wziąć się do roboty.
Niestety, minęło kilkanaście
miesięcy, a w Urzędzie Miejskim
w Jaworznie nadal nie przygotowali
kompletu dokumentów.

– CZYLI NADAL BĘDZIEMY STAĆ 
W PORANNYCH KORKACH PRZY OUTLECIE 
W SOSNOWCU?

– Jestem optymistą. Podtrzymuję,
że kompletną dokumentację DTŚ 
Wschód trzeba jak najszybciej 
przygotować. Kończy się siedmioletni 
budżet unijny, zaraz będzie nowy.

BUDOWA TEJ 
DROGI BĘDZIE 
DLA MNIE JEDNYM 
Z PRIORYTETÓW. 
JAWORZNO JEST 
ZAWSZE DLA MNIE 
NAJWAŻNIEJSZE. 
WARUNKIEM 
POWODZENIA JEST 
JEDNAK DOBRA WOLA 
W URZĘDZIE MIEJSKIM 
I PROFESJONALNE 
PRZYGOTOWANIE 
DOKUMENTÓW.

– ZA MIESIĄC KOŃCZY SIĘ KADENCJA 
SAMORZĄDÓW, W TYM PANA PIERWSZE 
CZTERY LATA NA STANOWISKU 
MARSZAŁKA WOJEWÓDZTWA. GDYBY 
PAN MIAŁ WSKAZAĆ TYLKO JEDNO 
OSIĄGNIĘCIE, Z KTÓREGO JEST PAN 
SZCZEGÓLNIE DUMNY?

– To praktycznie niemożliwe, tyle
rzeczy udało się zrobić. Nowe
drogi, coraz nowocześniejsze
koleje, wiele inicjatyw w całym
regionie wspartych przez samorząd
województwa, walka ze smogiem,
zmodernizowany Stadion Śląski…
Ale gdy to musi być tylko jedna
rzecz, to bardzo dumny jestem
z naszych programów społecznych: 
Śląskie dla Seniora, Śląskie
dla Kobiety i całego pakietu
aktywizującego młodzież. Okazało
się, że jeśli samorząd przygotuje
dobre, kompleksowe propozycje,
zaplanuje je na lata, uda się
do nich znaleźć zaangażowanych
sojuszników, to można razem
góry przenosić! Jednym z takich
rzeczników tych działań jest
jaworznicki poseł Paweł Bańkowski.
Każde Senioralia i spotkania
z najstarszymi mieszkańcami
naszego regionu napawają mnie
dumą. Uczestników jest coraz więcej. 
Udało się zaktywizować naszych
seniorów, cieszymy się razem ich
pasjami i pozytywnymi emocjami.
Edukujemy też przypominając
o konieczności dbania o zdrowie.
W kolejnych latach te programy 
będą jeszcze ciekawsze.

Rozmawiał Franciszek Matysik
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Jaworzno

Codziennie zestaw dnia do godz. 16.00
OGŁOSZENIE

Stworzenie nowoczesnego parku
to jeden ze sztandarowych pomy-
słów prezydenta Jaworzna. Trud-
no się dziwić, na Osiedlu mieszka-
ją tysiące jaworznian, które mogą
zdecydować o ostatecznym wyni-
ku wyborów. Tym razem, dzięki
usłużnym mediom, obiecano wpi-
sanie Parku Lotników do Miasta 
Siedmiu Rynków, a tym samym re-
witalizację tej części Osiedla. Tylko
kto w to uwierzy?

Rozsypująca się ruina amfiteatru, 
zaniedbany teren, śmieci to wy-
mowne symbole dbałości o wypo-
czynek jaworznian. I choć teren nie
należy do miasta, to wstyd pozo-
staje wstydem. Prezydent Jaworz-
na nie ma siły, by załatwić wszyst-
kie formalności. Nie przeszkodziło 
to jednak sternikowi Jaworzna obie-
cywać remontu Parku już w 2006 
roku! Z dziennikarskiego obowiąz-
ku przypomnijmy, że obiecywano
kolejkę linową, miasteczko komu-
nikacyjne, kawiarnię. Minęło 12 lat
i obietnice, jak bumerang, powra-
cają. Wielu mieszkańców Jaworzna
uwierzyło przed laty w jedną z wy-
borczych deklaracji prezydenckie-
go Jaworzno Moje Miasto, że mia-
sto w ciągu trzech najbliższych lat 
wyremontuje Park Lotników. Czy 
uwierzą jeszcze raz?

Szybko znaleziono ofiarnego ko-
zła, za stan obecny – zdaniem mia-
sta – winę ponoszą Lasy Państwo-
we, które oczekują sowitej zapłaty 
za przekazanie terenu. Sytuacja jest
niemal beznadziejna, bo znając
możliwości negocjacyjne prezyden-

PARKOWE OBIECANKI
WYBORY TUŻ-TUŻ, NIE MA SIĘ CO DZIWIĆ, ŻE ZARZĄDZAJĄCY 
NASZYM MIASTEM ZACZYNAJĄ, JAK ZDARTA PŁYTA, POWTARZAĆ 
OBIETNICE SPRZED LAT. TO SZOKUJĄCE, BO JAK UWIERZYĆ 
W TO, ŻE PO 16 LATACH NAGLE ZACZNĄ SPEŁNIAĆ OCZEKIWANIA 
MIESZKAŃCÓW. PARK LOTNIKÓW NA OSIEDLU STAŁYM MIAŁ ZOSTAĆ 
WYREMONTOWANY PRZED 12 LATY, ALE ZAMIAST TEGO MIASTO 
WYKARCZOWAŁO DRZEWA I WYBUDOWAŁO DROGOWY ŁĄCZNIK! 

ta miasta, jak choćby podczas two-
rzenia Metropolii czy rozmów z Sta-
lexportem w sprawie uruchomienia 
węzła w Jeleniu, wynik rozmów wy-
daje się przesądzony. Mieszkańcy 
Osiedla nie będą z pewnością takim
obrotem sprawy zachwyceni.

Pomysły jak grzyby po deszczu

Wspierające prezydenta me-
dia jednak nie próżnują, podały 
informację, że projekt rewitali-
zacji Parku wpisany zostanie
do Miasta Siedmiu Rynków,

a amfiteatr zostanie społecznie
rozebrany. Nie ma w tym nic
dziwnego, bo obietnice składa-
ne w imieniu miasta przez przy-
chylne gazety to wygodne roz-
wiązanie dla rządzących, gdyż
oficjalnie składa je prasa a nie

sami zainteresowani.
Tym razem jednak stała się

rzecz niesłychana. Informacja 
okazała się dziennikarską kacz-
ką, niemal natychmiast ją zde-
mentowano, a Paweł Si lbert
w przychylnych portalach po-
informował, że Lasy Państwo-
we zażądały od miasta dodat-
kowych 2 mil ionów złotych
za sprzedaż terenu. Prezydent,
który wielokrotnie obiecywał
bezpieczny Park dla  miesz-
kańców, zastrzegł, że ponow-
nie przeprowadzi konsultacje
społeczne, ale prace zostaną 
wstrzymane do czasu wyjaśnie-
nie spraw własnościowych...

Wbrew mieszkańcom

To, w jaki sposób władze Ja-
worzna traktują mieszkańców 
Osiedla, pokazała inwestycja re-
alizowana przed 2 laty. Właśnie
na terenie Parku Lotników. Bu-
dowa łącznika poprzedzona wy-
karczowaniem kawałka Parku 
została zrealizowana, choć pro-
testowało przeciwko temu niemal 
wszyscy. Nie pomogły transpa-
renty, negatywne opinie, zaan-
gażowanie mieszkańców, część
Parku zamieniona została w ru-
chliwą jezdnię.

Szkoda, że prezydent Paweł Sil-
bert skutecznością wykazał się tylko 
w kwestii realizacji kontrowersyjnej
inwestycji, a nie stworzeniu Parku,
który obiecał.     GH

Amfiteatr na Osiedlu Stałym

BĘDZIE LOKALNY BROWAR
OD SMAKOWYCH PREFERENCJI, 
POPRZEZ PASJĘ I HOBBY, AŻ 
DO BIZNESU? JAK NAJBARDZIEJ! 
FANI PIWA MOGĄ JUŻ ZACIERAĆ 
RĘCE Z ZADOWOLENIA – KOŃCEM 
BIEŻĄCEGO ROKU SWOJĄ 
DZIAŁALNOŚĆ ROZPOCZNIE 
JAWORZNICKI BROWAR 
KRAFTOWY! DOBRY POMYSŁ? 
NAWET BARDZO DOBRY!

O pomyśle powstania browaru
opowiedział nam Mateusz Maty-
aszek, główny piwowar.

– Właściciel browaru swo-
je pierwsze piwo uwarzył 10
lat temu. Już wtedy przecie-
rał szlaki w Polsce. Ja piwo wa-
rzę w domu również od kilku
lat. Myślę, że połączenie pa-
sji i upodobań może zmienić
oblicze krajowej sceny piwnej
– mówi Matyaszek.

Pan Mateusz pokazał nam też 
urządzenia, za sprawą których 
już niebawem powstawać bę-
dzie kraftowe piwo. Choć prze-
strzeń produkcyjna jest jeszcze 

pusta,  a  browarnicze zaple-
cze  techniczne dopiero po-
wstaje, już teraz można mówić
o terminach produkcji pierw-
szej partii jaworznickiego piwa.
– Mamy nadzieję, że zaczniemy 
warzenie do końca tego roku. 
Taki jest plan i termin ostatecz-
ny. Pierwsze kapsle wystrzelą
w okolicach lutego lub marca 

przyszłego roku, to realny ter-
min – dodaje główny piwowar.

Od kilku lat kraftowe piwa
cieszą  s ię  w Polsce  ogrom-
nym zainteresowaniem konsu-
mentów. Mnogość odmian jest
wręcz nieprzebrana. Na czym
polega sukces kraftów? Praw-
dopodobnie  na precyzj i  ich 
wykonania. Tu też z pomocą 

przychodzi technika. – Fermen-
tujemy i testujemy piwo zanim 
trafi do produkcji i do klienta.
Dbamy przede wszystkim o ja-
kość. Dopracowujemy kompo-
zycję, skład i samą fermentację.
Na „dużą warzelnię” traf ia-
ją tylko te wyroby, z których
jesteśmy w pełni zadowoleni
– podkresla Matyaszek.

Kilkanaście specjalnych ka-
dzi i kilkadziesiąt tysięcy litrów 
piwa – gdzie znajdziemy wy-
roby jaworznickiego browaru? 
Okazuje się, że nie tylko na ryn-
ku lokalnym, a w całym kraju!

Że produkcja piwa do naj-
łatwiejszych nie należy,  wie
chyba każdy. Jak widać – sam 
proces przygotowań i  insta-
lacji  urządzeń jest  już moc-
no pracochłonny i wymagają-
cy. My za jaworznicki browar
już zaczynamy trzymać kciuki
i z chęcią będziemy przyglądać 
się kolejnym krokom powsta-
wania jaworznickiego kraftu.

MG

Mateusz Matyaszek, główny piwowar



7Z MIASTA

CORAZ CZĘŚCIEJ SŁYSZY 
SIĘ, ŻE NAUCZYCIELOM 
PRACUJĄCYM W JAWORZNICKICH 
SZKOŁACH BARDZIEJ OPŁACA 
SIĘ ZATRUDNIENIE W SZKOLE 
W POBLISKIM MIEŚCIE NIŻ PRACA 
W JAWORZNIE, GDZIE – ABY 
WYROBIĆ ODPOWIEDNIĄ ILOŚĆ 
GODZIN – MAJĄ ZAPLANOWANE 
ZAJĘCIA W KILKU PLACÓWKACH, 
KTÓRE W NAJGORSZYM 
PRZYPADKU, ZNAJDUJĄ SIĘ 
NA DWÓCH PRZECIWLEGŁYCH 
KOŃCACH MIASTA.

Analizując najgorszą z możliwo-
ści, przyjmijmy, że podczas jednej
dniówki nauczyciel ma zaplanowa-
ne zajęcia zarówno w szkole w Je-
leniu, jak i w Szczakowej, gdzie dy-
stans pomiędzy nimi wynosi około
14 km. Przyjmijmy również, że na-

uczyciel zaczyna i kończy zajęcia
w szkole w Szczakowej, wykonując 
jeden kurs w dwie strony do szkoły 
w Jeleniu. Czy więc w takiej sytuacji,
stawiając się na miejscu pracującego
w ten sposób nauczyciela, nie lepiej 
poszukać pracy w np. Mysłowicach,
gdzie całą dniówkę spędzimy w jed-
nym budynku, a dystans i koszty pa-
liwa wyniosą praktycznie tyle samo 
jak w sytuacji dojeżdżania do dwóch
szkół w obrębie naszego miasta?

Rozważając mniej skrajną sytu-
ację, załóżmy, że tym razem nauczy-
ciel porusza się w jednym obszarze 
np. w centrum Jaworzna, ale dojeż-
dża na zajęcia do trzech różnych szkół 
w ciągu jednego dnia. W takim przy-
padku owszem, koszty paliwa będą
mniejsze niż w przypadku pierwszej
rozważanej sytuacji, jednak tutaj poja-
wiają się inne problemy, jak np. zabie-

ranie ze sobą dużej ilości dokumenta-
cji, możliwość utkwienia w korku czy 
problem z dotarciem na czas do na-
stępnej placówki ze względu na róż-
nice w godzinach rozpoczęcia zajęć.

Jak więc wygląda przyszłość na-
uczycieli w Jaworznie? Czy lepiej do-
jeżdżać do kilku szkół w obrębie Ja-
worzna, czy zacząć szukać pracy 
w sąsiednim mieście? Czy praca w po-
równywanych do Jaworzna Mysłowi-
cach okaże się bardziej opłacalna, nie 
tylko pod względem wyższych wyna-
grodzeń, ale również komfortu pracy 
w jednym miejscu? A co w sytuacji, 
gdy jaworzniccy nauczyciele podej-
mą decyzję o zmianie miejsca pra-
cy, a w szkołach w Jaworznie zacznie
brakować osób, które przekażą wie-
dzę naszym dzieciom? Czy Jaworzno
w niedalekiej przyszłości czeka deficyt 
nauczycieli?      Natalia Uroda

NAUCZYCIELOM CORAZ GORZEJ

OGŁOSZENIE

Budynek miejskiego żłobka

ŻŁOBEK MIEJSKI 
TUŻ, TUŻ

W żłobku przygotowano czte-
ry pomieszczenia – dwie bawialnie 
oraz dwie sypialnie, a także odpo-
wiednio dostosowane toalety i spe-
cjalne miejsce dla karmiących pier-
sią mam.

Wszystkie zabawki oraz wyposa-
żenie żłobka posiadają odpowiednie 
atesty, oraz certyfikaty. Wszystko 
po to, aby nasze maluchy znajdo-
wały się w całkowicie bezpiecznym 
otoczeniu. Na każde z zapisanych 
do żłobka dzieci będzie czekał m.
in. specjalnie podpisany nocniczek 
oraz pościel. Na wyposażeniu znaj-
dują się również wózki, w tym jeden 
czteroosobowy, które umożliwią 
opiekunom zabieranie maluchów 
na spacery. W momencie urucho-
mienia żłobka zapisane dzieci zo-
staną podzielone na dwie grupy 
wiekowe: do 18 miesięcy o nazwie 
Smerfy i Skrzaty, czyli dzieci powy-
żej 18 miesięcy.

Pomieszczenia żłobka zaprojek-
towano tak, aby dzieci czuły się, jak 
w domu. Pozwalają na to pomalo-
wane na wesołe kolory ściany, boga-
ty asortyment zabawek, fachowa, ale 
również o empatycznym podejściu 

opieka pracowników nad malucha-
mi, a także odpowiednie przygoto-
wanie do zmierzenia się ze żłobkiem 
nie tylko dzieci, ale i rodziców. Naj-
ważniejsze informacje zarówno 
o potrzebnych do żłobka rzeczach, 
jak i sposobie adaptacji dziecka zo-
stały przedstawione rodzicom ma-
luchów już w sierpniu w pierwszym 
numerze gazety żłobkowej dostępnej 
na stronie placówki.

Koszty remontu budynku, w któ-
ry uwzględnia się wymianę okien 
i instalacji oraz stworzenie no-
wych sal i pokoi zabaw, szacuje się 
na około 1,7 mln zł.

Miejski żłobek powstał w ramach 
projektu pn. „Utworzenie nowych 
miejsc opieki nad dziećmi do lat 3 
w Jaworznie” współfinansowanego 
ze środków Unii Europejskiej w ra-
mach Regionalnego Programu Ope-
racyjnego Województwa Śląskiego 
na lata 2014 – 2020. Celem głównym 
projektu było utworzenie 30 miejsc 
opieki nad dziećmi do lat trzech. 
W ramach projektu pobyt dziecka 
w żłobku jest bezpłatny i może wy-
nosić maksymalnie 11 miesięcy.

Natalia Uroda

JUŻ NA DNIACH ZOSTANIE OTWARTY MIEJSKI ŻŁOBEK 
W JAWORZNIE, KTÓRY ZNAJDUJE SIĘ W BUDYNKU 
PRZEDSZKOLA MIEJSKIEGO NR 9. TRWAJĄ OSTATNIE 
PRACE WYKOŃCZENIOWE, KTÓRE POZWOLĄ 
NA SZYBKIE OTWARCIE TEJ PLACÓWKI. ŻŁOBEK 
KOSZTOWAŁ PRAWIE 1,4 MLN ZŁOTYCH, Z FUNDUSZY 
UNIJNYCH DYSTRYBUOWANYCH PRZEZ URZĄD 
MARSZAŁKOWSKI POCHODZI 1,2 MLN ZŁOTYCH.

Pan
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OGŁOSZENIE

PAWŁA SILBERTA JAKO KANDYDATA W NADCHODZĄCYCH 
WYBORACH NAJPIERW PRZEDSTAWIŁA WARSZAWSKA CENTRALA 
PIS-U. PÓŹNIEJ SAM OGŁOSIŁ SWÓJ START MIESZKAŃCOM. NIE 
TAK DAWNO CHWALIŁ SIĘ POPARCIEM PO, TAKIE TEŻ DEKLAROWAŁ 
POGLĄDY. OBY KOLEJNYCH WYBORÓW W KRAJU NIE WYGRAŁA 
LEWICA. MOŻE SIĘ WÓWCZAS OKAZAĆ, ŻE SILBERT TO WOJUJĄCY 
ZWOLENNIK ABORCJI, IN VITRO, ROZDZIAŁU KOŚCIOŁA 
OD PAŃSTWA I MAŁŻEŃSTW JEDNOPŁCIOWYCH.

***

NIE ZA DUŻO W TEJ KADENCJI UDAŁO SIĘ PREZYDENTOWI 
SILBERTOWI. DLATEGO TRWA WALKA Z CZASEM, BY ZDĄŻYĆ 
Z OTWARCIEM VELOSTRADY JESZCZE PRZED WYBORAMI. OTWARTA 
BĘDZIE NA PEWNO, CZY SKOŃCZONA – TO SIĘ OKAŻE.

***

„PÓŁ MIASTA” SKORZYSTAŁO TEGO LATA Z SOSINY. CHOĆ BADANIA 
WODY POKAZAŁY, ŻE JEJ PARAMETRY CZYSTOŚCI BYŁY OK, MIASTO 
NIE ZGŁOSIŁO ZALEWU (ZAPOMNIAŁO?) JAKO KĄPIELISKA. 
DLATEGO NIE BYŁO TAM RATOWNIKÓW. SZCZĘŚCIE, ŻE NIKOMU NIC 
SIĘ NIE STAŁO.

***

POSEŁ PAWEŁ BAŃKOWSKI PRZYPOMNIAŁ W SIECI 
O ZAPOMNIANYCH JAWORZNICKICH MIEJSCACH 
I INICJATYWACH, M.IN. O DWORCU KOLEJOWYM, TARCE, SOSINIE, 
WSPARCIU DLA SPORTU I VICTORII, BASENACH NA PODWALU 
I W SZCZAKOWEJ, AMFITEATRZE NA OSIEDLU… 15-16-LATKOWIE 
NIE MOGĄ PAMIĘTAĆ, ALE DLA WIELU JAWORZNIAN TO BYŁY 
MIEJSCA KULTOWE. JAK TO SIĘ MÓWIŁO: „GIMBY NIE ZNAJO”!

***

MCKIS MA JUŻ CO RAZ MNIEJ WSPÓLNEGO Z KULTURĄ I SPORTEM. 
ROBI GŁÓWNIE ZA TUBĘ PROPAGANDOWĄ, WYDAJĄC SWOJĄ 
GAZETĘ ZA SETKI TYSIĘCY ZŁOTYCH ROCZNIE (!!!). OBECNIE 
WĄSKA GRUPA, Z DYREKTOREM NA CZELE, DWOI SIĘ I TROI, 
BY UDOWODNIĆ, ŻE COTYGODNIOWO W KAŻDEJ DZIELNICY 
ODBYWA FESTYN DZIELNICOWY, A NIE NACHALNA KAMPANIA 
WYBORCZA ZA PIENIĄDZE PODATNIKÓW. ODPOWIEDNIO OPISANA 
PÓŹNIEJ W SAMORZĄDOWYCH I ZAPRZYJAŹNIONYCH MEDIACH 
ZA PIENIĄDZE MIASTA I MCKIS-U. ISTNE PERPETUM MOBILE.

***

RZĄDZĄCY OD 16 LAT CO WYBORY COŚ OBIECUJĄ: PARK 
OSIEDLE, PARK PODŁĘŻE, SOSINĘ, STADION LEKKOATLETYCZNY, 
REWITALIZACJĘ PIECZYSK, OTK, OTWARCIE WĘZŁA NA A4, DTŚ 
WSCHÓD, ZŁOTE GÓRY DLA RODZIN, NAUCZYCIELI, SENIORÓW CZY 
PACJENTÓW ZLO LUB SZPITALA. TYM RAZEM KONSEKWENTNIE 
NIE POKAZUJĄ, CO ZROBIĄ W NASTĘPNEJ KADENCJI. BRAK 
POMYSŁÓW? NIEEE! ZAKŁAD, ŻE KOLEJNY RAZ BĘDZIE O TYM 
SAMYM?

***

PIERWSZY ŻŁOBEK W MIEŚCIE, DOPIERO W 2018 ROKU, NA 30 
DZIECIAKÓW, PREFERUJĄCY BEZROBOTNE MATKI! PODCZAS 
GDY W OKOLICZNYCH MIASTACH MIEJSC DLA DZIECI JEST 
PO KILKASET(!), A TAMTEJSI PREZYDENCI DOPŁACAJĄ RÓWNIEŻ 
NP. DO ZATRUDNIANIA PRZEZ RODZICÓW NIANIEK. ALE TYLKO 
U NAS UPRAWIA SIĘ PROMOCJĘ „JAWORZNO WSPIERA RODZINY”. 
TO JEST DOPIERO KABARET. CHCESZ SIĘ ZAŁAPAĆ NA ŻŁOBEK, 
ZWOLNIJ SIĘ Z PRACY! WSPARCIE RODZIN JAKICH PRÓŻNO SZUKAĆ 
W INNYCH MIASTACH.

***

URZĄD MIEJSKI NIE CHCE ZROBIĆ PRZEJŚCIA DLA PIESZYCH 
NA PRZECIW „TADEUSZA”. NIE POMOGŁY ANI INTERWENCJE 
BAŃKOWSKIEGO, ANI APELE MIESZKAŃCÓW. I TO JUŻ NIE CHODZI 
TYLKO O TO, ŻE OTK I OSIEDLE GÓRNICZE, PODOBNIE JAK INNE 
OSIEDLA: PODWALE, PODŁĘŻE CZY STAŁE SĄ SYSTEMATYCZNIE 
POMIJANE PRZED PREZYDENTA SILBERTA PRZY INWESTYCJACH 
Z MIEJSKIEJ KASY. CHODZI O ZASADY. OBECNIE TO URZĄD 
DECYDUJE O TYM,  CO JEST WAŻNE I POTRZEBNE W MIEŚCIE, A NIE 
MIESZKAŃCY!

Z PRZYMRUŻENIEM OKA

Foto: Jarosław GałeckiECIECI 

MIMO BURZLIWEJ HISTORII 
NASZ,,VICIA” DOCZEKAŁA 
W NIE NAJGORSZEJ KONDYCJI 
SWOICH SETNYCH URODZIN. 

Klubowi działacze zadbali o god-
ne uczczenie jubileuszu, zaprasza-
jąc na towarzyskie spotkanie dru-
żynę krakowskiej Wisły. Spotkanie 
rozegrane 7 września było pierw-
szym od wielu lat tak dużym wyda-
rzeniem sportowym w mieście, które 
przyciągnęło tłumy na stadion przy 
Krakowskiej.

Przed pierwszym gwizdkiem ar-
bitra na ręce prezesa Dominika Pal-
ki, życzenia oraz gratulacje złożyli
przedstawiciele miasta, przedstawi-
ciele Chrzanowskiego Podokręgu
oraz w imieniu Wisły Kraków ko-
szulkę z numerem 100 przekazał
wieloletni zawodnik krakowian, Ar-
kadiusz Głowacki.

Zadbano również o to, aby nie 
zabrakło tych, którzy przez dekady 
tworzyli Victorię. Na trybunie głów-
nej zasiadło wielu byłych sportow-
ców i działaczy klubu. Na boisku 
w zespole Wisły mogliśmy oglą-
dać m.in. byłych reprezentantów 
Polski Rafała Boguckiego i Marcina
Wasilewskiego.

Mimo ogromnej różnicy klas, 
jaka dzieli obie drużyny, to bia-
ło-zieloni otworzyli wynik spo-
tkania, gdy w 4. minucie Mateusz
Maziarz nie dał szans Michałowi
Buchalikowi, pakując piłkę w siat-
ce. Do przerwy mieliśmy niemałą 
niespodziankę, Victoria prowadzi-
ła 1:0. W drugiej połowie Wiślacy 
wrócili na właściwe tory i po bram-

kach Ondraska, Wojtkowskiego 
i Kolara zwyciężyli ostatecznie 5:1.
W tym jednym dniu stadion lśnił
dawnym blaskiem. Świętowanie
trwało również w sobotę.

Na nowym boisku treningowym 
Stadionu Miejskiego zorganizowa-
no turniej dla młodych zawodni-
ków, czyli tych, którzy już za niedłu-
go będą stanowić o sile zespołu Vici. 

Okazję do spotkania na murawie 
mieli również ci, którzy o sile Victo-
rii już stanowili. Zamknięcia obcho-
dów dokonali piłkarze meczem 6.
kolejki ligi okręgowej z Kalwarian-
ką Kalwaria Zebrzydowska. Zwy-
cięstwo 3:2 było wisienką na torcie 
dwudniowych wydarzeń sporto-
wych na Krakowskiej.

Mateusz Smoliło

Do przerwy zawodnicy Victorii prowadzili z Wisłą 1:0

Puchar od posła Pawła Bańkowskiego

LATA MIJAJĄ, ZMIENIAJĄ 
SIĘ LUDZIE, MODY, USTROJE 
POLITYCZNE, TECHNOLOGIE, 
A JEDNAK PEWNE RZECZY 
WCIĄŻ POZOSTAJĄ 
NIEZMIENNE NICZYM 
SKAŁA. ŚMIAŁO DO TYCH 
NIEZMIENNYCH ZALICZYĆ 
MOŻNA SZCZAKOWIANKĘ, 
KTÓRA W SOBOTĘ 
ŚWIĘTOWAŁA UROCZYŚCIE 
SWOJE 95. URODZINY.

Gdy 9 lipca 1923 roku w szcza-
kowskim lokalu Lewka podjęto de-
cyzję o połączeniu lokalnych klu-
bów – Rewii, Kartaginy i Sparty –
nikt chyba nawet nie przypuszczał, 
że założony tego dnia Klub Sportowy 
Szczakowianka przetrwa różne dzie-
jowe huragany i po 95 latach wciąż 
będzie bawił i wychowywał kolejne 
pokolenia. Biało-czerwoni  8 wrze-
śnia br. na stadionie przy ulicy Ko-
ściuszki hucznie świętowali klubo-
wy jubileusz.

Oldboje Szczakowianki zorgani-
zowali tradycyjny turniej piłkarski
weteranów pod honorowym patro-
natem prezydenta miasta. Do udzia-
łu w nim zaproszono zaprzyjaźnio-
ne ekipy, a także byłe gwiazdy biało-
-czerwonych, które reprezentowa-
ły jej barwy m.in. w czasach eks-
traklasy.     DK

Pamiątkowe zdjęcie oldbojów Szczakowianki oraz zaprzyjaźnionych działaczy


